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ZAB.0002.4.2021 

Protokół nr XXIX/21  
z obrad XXIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia  21 maja 2021 roku  

 

1) Otwarcie obrad XXIX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady w dniu 21 maja 2021 r. 
o godz. 1206 otworzył obrady XXIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Powitał Panie 
i Panów Radnych, powitał Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią 
Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych, Panią 
Magdalenę Nowak – Dyrektora Biura Poselskiego Pani Anny Gembickiej. 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad XXIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy 
o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXIX sesji ?  
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu pismem: 

 z dnia 21 maja  2021 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 
 Informację o wykonaniu w 2020 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 

środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 Powiatu Włocławskiego. 
 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028;  
 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2021.  
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji.    
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Przewodniczący przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Przewodniczący zapytał: Panie i Panowie Radni, kto jest za zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu  punktu jako 17  w brzmieniu: 
17. Informacja o wykonaniu w 2020 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 Powiatu Włocławskiego 
i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad Informacji. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, Panie i Panowie Radni, kto jest za zmianą porządku obrad 
polegającą na dodaniu  punktu jako 18  w brzmieniu: 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028  
i poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
1 osoba obecna niegłosująca 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych Panie i Panowie Radni, kto jest za zmianą porządku 
obrad polegającą na dodaniu  punktu jako 19  w brzmieniu: 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2021 
i poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0   
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały. 
Panie i Panowie Radni zwracam się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXIX sesji ?  
Radni nie zgłosili wniosku.  
Przewodniczący Rady powiedział, że porządek obrad uwzględniający zmiany radni otrzymali 
w dniu sesji.  
Jednocześnie poinformował, iż porządek składa się z 21 punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr XXVIII/21 z dnia 27 kwietnia 2021 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXVIII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
będzie uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr  XXVIII/21 z dnia 27 kwietnia 2021 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 kwietnia 2021 r. do 13 maja 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2021 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś życzy sobie przerwę celem zapoznania ze 
sprawozdaniem Starosty?  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania? Radni nie zadali pytań.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2021 r. przyjęła  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 kwietnia 2021 r. do 13 maja 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności 
Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2021 r. do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
27 kwietnia 2021 r. do 13 maja 2021 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności 
Zarządu Powiatu za okres od dnia 14 maja 2021 r. do dnia sesji stanowi załącznik  nr 7 do 
niniejszego protokołu.  
 
6) Roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego  za 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Samodzielny Publiczny Zespół Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu finansowego 
jednostki za 2020 rok. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Wiceprzewodniczącego 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Roman Tomaszewski – poinformował, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
odbyła posiedzenie w dniu 7 maja 2021 r., na którym 4 głosami „za” pozytywnie 
zaopiniowała Roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku z wykonania planu finansowego  za 2020 r. 
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała roczne sprawozdanie 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
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z wykonania planu finansowego  za 2020 r. Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Jednocześnie poinformował, że na sali obrad jest Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, który 
jeżeli będą pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Radny Kazimierz Kaca  zapytał, jaki jest wynik finansowy za 2020 r.? Drugie pytanie – 
narastająco jaki jest wynik finansowy? Trzecia sprawa - czy środki, które powiat przekazał na 
zakup sprzętu, to czy jednostka dokonała sprzedaży jakiś środków trwałych i czy te środki 
zostały w firmie czy wróciły do powiatu i jaka to jest kwota? Czwarta prośba – żeby dyrektor 
przedstawił na piśmie stan pacjentów z Powiatu Włocławskiego i z miasta Włocławka, 
i z pozostałych powiatów. W drodze komputeryzacji nie spowoduje to problemów 
z udzieleniem odpowiedzi. Radny poprosił, aby na  następną sesję lub radnemu dyrektor 
przedstawił  odpowiedź.   
Pan Sławomir Paździerski – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku poinformował, że strata za 2020 r. jednostka osiągnęła 
w wysokości 1 080 071,67 zł. Jeżeli chodzi o narastająco, to z poprzedniego okresu czasu, 
roku 2014, kiedy strata wynosiła prawie 4 mln zł, to obrobiono  straty w wysokości 3 700 000 
zł.  Z poprzedniego okresu czasu strata wynosi 385 000 zł. Narastająco strata wynosi ok. 
1 300 000 zł. Kolejne pytanie dotyczyło sprzedaży majątku. W tamtym roku od powiatu 
jednostka otrzymała dotację na zakup 3 aparatów RTG. Stare aparaty zostały wystawione do 
sprzedaży i za nie zakład uzyskał kwotę 120 000 zł. Te środki wprowadzono z powrotem do 
firmy w celu pokrycia wkładu własnego, który był konieczny, kiedy otrzymało się dotację.  
Na pytanie - jaka jest grupa pacjentów z powiatu, z miasta itd., to obecnie jest to  dosyć duże 
utrudnienie, ponieważ w wielu przypadkach nie zna się nawet adresów, jest tylko PESEL, 
imię i nazwisko. Znalezienie odpowiednich grup (miasto Włocławek, powiat) nie jest to 
możliwe na dzień dzisiejszy do ustalenia. Jeżeli będzie taka konieczność jest to oczywiście do 
zrealizowania. Niewiele to jednak wniesie. Każdy pacjent, który jest i  przychodzi do 
jednostki, jest obsłużony i dzięki temu są przychody. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że chciałby chociaż procentowo, żeby było pokazane 
jaka jest liczba pacjentów z miasta Włocławka a jaka z powiatu. Na pierwsze 3 pytania radny 
stwierdził, że odpowiedź została udzielona w pełni.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są dalsze głosy w dyskusji.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2021 r. przyjęła 
roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z wykonania planu finansowego za 2020 r.  
Roczne sprawozdanie Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku z wykonania planu finansowego za 2020 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.  
 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2020 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 53 ust. 1 ustawy o rachunkowości 
zatwierdzenie bilansu Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych  
należy do kompetencji Rady Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych Pana Jacka Ledziona o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Jednocześnie Przewodniczący Rady przeprosił za wcześniejszą pomyłkę dotyczącą osoby 
pełniącej funkcję wiceprzewodniczącego. 
Pan Jacek Ledzion – Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w 7 maja 2021 r. pozytywnie zaopiniowała 
pięcioma głosami „za”, projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. 
Przewodniczący Rady poprosił  Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego  Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił  o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił  o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 15  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 3  
1 osoba obecna niegłosująca  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2020 r. została podjęta.    
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2020 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2020 r. stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.  
 
8) Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2020 rok:  

a. debata 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu stosownie do przepisu art. 30 a ustawy 
o samorządzie powiatowym,  co roku do dnia 31 maja, przedstawia radzie powiatu raport 
o stanie powiatu.  Raport obejmuje ogólną charakterystykę powiatu, informację o realizacji 
priorytetowych kierunków działania zarządu, analizę działalności w obszarach zadań 
publicznych realizowanych przez powiat, realizację strategii, polityki oraz programów 
powiatu oraz realizację uchwał Rady Powiatu we Włocławku.   
Radni otrzymali raport o stanie powiatu za rok 2020.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad raportem.   
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Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że posiedzenie komisji odbyło się w dniu 10 maja 
2021 r., na którym 5 głosami „za”, komisja pozytywnie zaopiniowała raport o stanie powiatu 
za 2020 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad raportem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że 
posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2020 r. 
Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego o zabranie 
głosu. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że przedstawi kilka 
wskaźników z raportu o stanie Powiatu Włocławskiego za rok 2020 posiłkując się 
prezentacją.  2020 rok był wyjątkowy, zarówno w aspekcie pozytywnym, jak i negatywnym. 
W aspekcie pozytywnym należy mówić tu o wynikach, o realizowanych zadaniach w tym 
roku, ale nie jest dla nikogo tajemnicą, że  w roku 2020 wiele scenariuszy funkcjonowania 
powiatu,  funkcjonowania społeczeństwa napisała pandemia koronawirusa. Wszyscy musieli  
nauczyć się innych zachowań, innego funkcjonowania, także funkcjonowania Rady Powiatu 
we Włocławku, urzędu, instytucji. Mimo tych wielu przeciwności założyło się, że jeszcze 
z większą determinacją będzie się starać wykonywać nałożone na powiat zadania i realizować 
założone ambitne cele. W ocenie starosty to się udało. Kilka wskaźników starosta poda. 
Starosta wyraził nadzieję, że spotka to także uznanie w oczach radnych. Najbardziej czytelny 
wskaźnik o Powiecie Włocławskim mówiący o jego kondycji i zrealizowanych zadaniach 
w 2020 roku, to wysokość poniesionych wydatków budżetowych. W zeszłym roku wyniosła 
ponad ona ponad 115 000 000 zł. Z kwotami się nie dyskutuje i te liczby świadczą 
o dynamicznym rozwoju samorządu. Takie wskaźniki udało się osiągnąć nie korzystając 
z kredytów. Powiat Włocławski na obecną chwilę praktycznie nie posiada zadłużenia a także 
należy wspomnieć, że wpływy z PIT-u w zeszłym roku nie zostały zrealizowane  w pełni 
z oczywistych względów. Wskaźnikowy wzrost PIT-u w powiecie jest to kwota około 
700 000 zł do 1 000 000 zł. Natomiast wzrost budżetu Powiatu Włocławskiego jest bardzo 
widocznie zauważalny. Głównym czynnikiem mającym na to wpływ jest wysokość 
pozyskanych środków zewnętrznych z różnych źródeł. W zeszłym roku była to kwota blisko  
40 000 000 zł. W poprzednich latach 11 000 000 zł,  6 000 000 zł, 10 000 000 zł, 11 000 000 
zł,  21 000 000 zł w roku 2019. Realizując zadania powiatu szukało się i będzie się to robić 
dalej, źródeł wszędzie, zarówno na inwestycje, na wiele zadań społecznych i ma to 
odzwierciedlenie w budżecie. Pozyskało się środki z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego, z Funduszu Dróg Samorządowych, Rządowego 
Fundusze Inwestycji Lokalnych, Ministerstwa Sportu, Ministerstwa Edukacji na projekt 
realizowany w szkołach powiatowych, nie mówi się tutaj o substancji oświatowej, rezerwy 
Premiera, po raz pierwszy w historii z przeznaczeniem na doposażenie Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych. Korzystało się ze środków Funduszu 
Autobusowego, PFRON.  W przekonaniu starosty wykorzystało się wszystkie możliwości, 
jakie dawały różne instytucje korzystania ze środków zewnętrznych. Kolejny slajd prezentuje 
ilość środków przekazanych na inwestycje w Powiecie Włocławskim, to co najbardziej 
dotyczy mieszkańców powiatu i to co poprawia im komfort życia. Wszystkie inwestycje 
zrealizowało się z udziałem środków zewnętrznych, praktycznie nie korzystając ze wsparcia 
samorządów gmin. Starosta  przypomniał, że w zeszłym roku oddano do użytku dwa obiekty 
szkolne w Lubieńcu i w Izbicy Kuj., budynek administracyjny. Przebudowano  drogi za 
blisko 20 000 000 zł, praktycznie w całości ze środków zewnętrznych, Funduszu Dróg 
Samorządowych, z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Poza wybudowaniem szkół, 
realizując projekty miękkie można było przeznaczyć środki na to wyposażenie tych szkół. Jest 
to kwota ponad 1 000 000 zł środków zewnętrznych na doposażenie szkół w sprzęt  
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edukacyjny, maszyny rolnicze, wyposażenie komputerowe, wyposażenie sal lekcyjnych. To, 
co zostało zrobione w zeszłym roku, to także w pełni przygotowana największa inwestycja 
w Powiecie Włocławskim. To jest budowa Powiatowego Centrum Zdrowia,  
dokumentacyjnie, kosztorysowo. W ostatnim miesiącu, po uchwaleniu budżetu na rok 
bieżący, został  ogłoszony przetarg. Robi się wszystko, żeby jak najszybciej móc podpisać 
umowę. Jeśli już się jest przy Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych, to także powiat przekazał kwotę 2 000 000 zł  na doposażenie tej jednostki 
w aparaty RTG. To zadanie także zostało zrealizowane. W sumie zrealizowało się inwestycji 
za blisko 38 000 000 zł. Kwoty z lat poprzednich są uwidocznione na tym wykresie,  
13 000 000 zł,  12 000 000 zł, 16 000 000 zł, 21 500 000 zł w 2018 roku  kończącym kadencję 
i ponad 25 000 000 zł w roku 2019. To jest powód dla dumy dla wszystkich. Kolejny slajd 
jest konsekwencją tego, co starosta mówił przed chwilą, tj. udział środków inwestycyjnych 
w ogólnej kwocie budżetu w roku 2020, blisko 33%, czyli 1/3 budżetu przeznaczona była na 
inwestycje w Powiecie Włocławskim. Starosta dokonał dogłębnej analizy. W Województwie 
Kujawsko-Pomorskim nie było powiatu, który miał taki udział środków inwestycyjnych 
w budżecie. Trudno było znaleźć taki samorząd, zarówno na szczeblu powiatowym, jak 
i gminnym, który wykonałby taki wskaźnik. Przede wszystkim dzięki pozyskiwanym  
środkom zewnętrznym. Od roku 2015 podwoiło się kwotę finansową, jak i procentową 
przekazywaną na inwestycje. Następny slajd mówi o wypracowanych nadwyżkach w danym 
roku budżetowym. Prawdą jest to, że przejmując powiat, przyjęło się go z nadwyżką około 
6 000 000 zł. Natomiast pierwsze dwa lata, kiedy odpowiada się za ten powiat wypracowało 
się  nadwyżkę w roku 2019 ponad 5 000 000 zł, natomiast w roku 2020, o którym tutaj się 
mówi, ponad 11 000 000 zł. W poprzednich latach te nadwyżki były wypracowywane,  ale 
były to kwoty rzędu 1 200 000 zł, 259 000 zł, minus 300 000 zł – co nie jest niczym złym 
i około 1 000 000 zł w roku 2018. Zaznaczyć tutaj należy, że ta nadwyżka za rok ubiegły 
byłaby wyższa, natomiast cały czas czeka się (starosta jest przekonany, że jest się na 
ukończeniu rozliczenia dotacji unijnych na obiekty szkolne) na środki na szkołę. Środki na 
Izbicę Kuj.  już wpłynęły, lada dzień wpłyną środki Urzędu Marszałkowskiego na budowę 
szkoły w Lubieńcu. Korzystając z okazji, Pan Starosta,  serdecznie powitał Panią Marszałek - 
Anetę Jędrzejewską. Starosta powiedział, że  bardzo liczy na wsparcie. Realny wynik tego 
budżetu jest jeszcze o kwotę 2 000 000 zł wyższy. Kolejny slajd pokazuje skumulowaną 
nadwyżkę w Powiecie Włocławskim. Ona  po roku tak obfitym w inwestycje wynosi ponad 
23 000 000 zł.  Natomiast realnie ponad 25 000 000 zł, jeśli te środki europejskie wpłyną. Jest 
to sukcesem, ale także jest świadomym działaniem. Jest to naturalna poduszka finansowa pod  
zamierzenia inwestycyjne, które zamierza się realizować w roku obecnym i w latach 
przyszłych. Znakomita część tej nadwyżki wykorzystana zostanie w roku obecnym na 
budowę Powiatowego Centrum Zdrowia, na zadania drogowe w tym roku, w roku przyszłym.  
Oczywiście będzie się szukać środków zewnętrznych na te wszystkie zadania, jeśli takie będą.  
Powiat przygotowuje się do budowy Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji. Kondycja 
finansowa Powiatu Włocławskiego pozwala na spokojne, racjonalne zarządzanie 
samorządem, nie mając kredytu a mając taką nadwyżkę spokojnie podchodzi się  do 
powiatowych  zadań. Można je planować jeszcze na większą skalę, co w ocenie starosty, się 
robi w roku obecnym i także w latach przyszłych. W samorządzie można powiedzieć, że nie 
tylko inwestycjami się żyje i także społeczeństwo jest ważne. Oczywiście priorytetem są 
inwestycje, ale także  dba się o społeczeństwo obywatelskie, stowarzyszenia, ochotnicze 
straże pożarne, kluby sportowe, koła gospodyń wiejskich i wiele innych aspektów 
działalności, które na terenie powiatu mają miejsce. Dlatego też przekazuje się tym 
organizacjom znaczące środki. Kwoty porównać można sobie łatwo, przekazywane 
w konkursach ofert dla organizacji pozarządowych. Ponad 600 000 zł w roku 2019 i 2020 r. 
W poprzednich latach były to kwoty 40 000 zł, i trzy lata około 100 000 zł. Ponad 
sześciokrotnie to wsparcie wzrosło. Starosta traktuje to jako wspólny sukces, gdyż te 
pieniądze trafiają do wspaniałych, zaangażowanych społecznie mieszkańców powiatu. Powiat 
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Włocławski jest terenem, który zarówno w ruchu ochotniczych straży pożarnych, klubów 
sportowych, może się szczycić skalą w przełożeniu na cały kraj. Kontynuuje się to w roku 
2021 i w latach przyszłych. Znacząco powiat wspiera policję i państwową straż pożarną, gdyż 
dba się także o bezpieczeństwo mieszkańców.  Kolejny slajd jest z innej dziedziny 
funkcjonowania urzędu Starostwa Powiatowego we Włocławku. Slajd bardzo dobrze 
pokazujący, jak rozwija się Powiat Włocławski. W porównaniu z rokiem 2018 liczba 
indywidualnych spraw załatwionych w Starostwie Powiatowym wzrosła o ponad 20%. Przede 
wszystkim są to sprawy związane z procesem budowlanym, sprawy geodezyjne, rejestracja 
samochodów i tym podobne rzeczy. Najlepszy wskaźnik pokazujący, w ocenie starosty,  
rozwój Powiatu Włocławskiego. Na ten rozwój ma wpływ wiele rzeczy, także działalność 
samorządu.  W tym punkcie warto dodać, że funkcjonowanie w zeszłym roku zmienił Covid -
19, bo zmienił wszystko. Natomiast starosta i starosty współpracownicy zrobili wszystko, aby 
być w pełni otwarci na potrzeby mieszkańców, zarówno w Starostwie Powiatowym, jak i we 
wszystkich jego jednostkach. Że tak było, to ten slajd, wskaźnik pokazuje dokładnie.  Na 
kolejnym slajdzie jest przedstawione realne zatrudnienie w Starostwie Powiatowym we 
Włocławku. W przestrzeni publicznej pojawiały się różne głosy o tym, że w ostatnich latach 
znacznie wzrosło zatrudnienie w tej instytucji, czy w jednostkach. Jest to znakomita 
odpowiedź na te głosy, jasna i czytelna. Realnie liczba osób zatrudnionych w Starostwie 
spadła, mimo poprzedniej informacji, że tych spraw indywidualnych jest o ponad 20% więcej, 
że realizuje się ponad dwukrotną ilość inwestycji. Warto w tym punkcie powiedzieć także, że 
zrezygnowało się z ochrony zewnętrznej obiektów, bo ona kosztowałaby w skali roku, przy 
dwóch budynkach, ponad 500 000 zł. Realizuje się to własnymi siłami w tej liczbie 
zatrudnienia. Przejęło się wspólną obsługę jednostek czy to prawną, czy w zakresie RODO, 
co powoduje oszczędności w budżecie Starostwa, czy w budżecie jednostek. Wychodzi się  
naprzeciw osobom niepełnosprawnym, zatrudnia się ich w urzędzie, co powoduje także 
oszczędności w postaci niepłacenia składki PFRON. Między innymi z tego powodu 
zrezygnowało się z ochrony. Byłyby to znaczące środki w skali roku. Tutaj zyskuje się  
podwójnie. Po pierwsze nie płaci się za ochronę, po drugie nie płaci się składki PFRON. Nie 
przyjmowało się  przez okres dwóch lat żadnych zmian regulaminów jednostek, które 
zwiększałyby zatrudnienie w tych jednostkach. Wręcz przeciwnie, w uzgodnieniu 
z dyrektorem Urzędu Pracy, zredukowało się liczbę etatów w Urzędzie Pracy o 5, co da 
oszczędności w budżecie powiatu. Dbając o dobro Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych także tam to zatrudnienie zostało zredukowane w sposób 
naturalny, bez żadnych konsekwencji prawnych w postaci postępować sądowych czy tym 
podobnych pozwów, w zdecydowanej większości wiązało się to z przejściem na emeryturę 
zasłużoną osób a nie było uzupełniane zatrudnieniem, dbając o finanse z tej jednostki. 
Wskaźnik bardzo jasny, bardzo czytelny.  W trakcie roku były pytania w tym temacie, która 
mówi sama za siebie, jest to liczba środków finansowych przekazywanych na promocję 
w roku 2019 i 2020. Jest ona niższa niż w roku 2018, natomiast wskaźnik procentowy co do 
ilości tych środków, co do wysokości budżetu jest niższa od roku 2018, porównywalna 
z latami poprzednimi.  W tym miejscu warto dodać, że część tych  środków była wymogiem 
licznych projektów europejskich, które są realizowane, gdzie promocja jest nieodzownym 
elementem uzyskania tego dofinansowania i te środki pokryte były z funduszy europejskich.  
Starosta stwierdził, że w jego ocenie były to bardzo jasne i czytelne wskaźniki mówiące 
o sytuacji Powiatu Włocławskiego po roku 2020. Starosta powiedział, że  jeśli będą  pytania 
bardzo o nie poprosił. Poprosił Wysoką Radę o przyjęcie tego raport i udzielenie Zarządowi 
Powiatu wotum  zaufania. 
Przewodniczący Rady podziękował Panu Staroście za przedstawienie raportu o stanie 
powiatu i otworzył debatę. Jednocześnie przywitał Panią Wicemarszałek Anetę Jędrzejewską. 
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że chciałby poruszyć parę tematów, które nie były 
przedstawione. Sprawa najistotniejsza, jedna z najważniejszych, tj. tereny inwestycyjne. 
O terenach inwestycyjnych powinno się mówić. Taki dar, jaki otrzymało się od autostrady 
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w postaci ok. 65 km, która przechodzi przez Powiat Włocławski.  Autostrada może 
przechodzić, ale posiada się trzy zjazdy autostradowe. Ten temat sygnalizował radny, że 
powinny być jakieś środki przeznaczone dla tych gmin, które autentycznie inwestują 
i sprowadzają inwestorów, nie tylko są tablice ogłoszeń na niektórych gminach, które 
pozarastały, poprzewracały się, niektórzy zdobywali  nawet nagrody w różnych konkursach a 
nic z tego nie wyszło. Dlatego radny zwrócił się do Pana Starosty,  żeby rozważyć po raz 
wtóry,  żeby takie samorządy jak: Brześć Kuj.,  jak  Lubień Kuj., wesprzeć finansowo 
w uzbrajanie terenów inwestycyjnych.  Siedzi obok radnego  pan Wojciech Zawidzki.  
Praktycznie to bezrobocie jest 5- 7 lat temu było w granicach dwudziestu kilku procent, 
dzisiaj jest w granicach 15% i to jest jedno z najwyższych bezrobocia w skali województwa, 
i skali kraju. Ten temat powinien być traktowany priorytetowo. Radny zwrócił się z prośbą, 
aby  w przyszłorocznym budżecie zająć się tym tematem i przeanalizować, i pomyśleć żeby to 
wspierać.  Takiego daru praktycznie nie mają ościenne tutaj powiaty.  Praktycznie od 
Grudziądza do Łodzi nikt nie ma takiej ilości zjazdów autostradowych i jest to centrum 
Polski.  Powinno się ten atut wykorzystać. Co do bezrobocia, radny też ma swoje zdanie, jest 
w granicach 15%, to nie jest tak, że wszyscy poszukują pracy. To są zaszłości i błędy sprzed 
kilku, kilkunastu, kilkudziesięciu lat. W tym raporcie jest przedstawione odnośnie 
szkolnictwa zawodowego i bardzo dobrze, że na ten temat się mówi. To nie może być, że 
będzie się tylko mówić o szkolnictwie zawodowym. Po to powstało to centrum. Radny 
pamięta, że ma powstać centrum, ma być twórczym czynnikiem do tego, żeby być 
koordynującym miejsca pracy, przygotowania ludzi, żeby podpisywać umowy. Radny 
poprosił pana starostę, żeby  w tym zakresie z Wydziałem Edukacji w tym temacie również 
rozmawiać. To centrum nie było tylko po to budowane, żeby tylko powstała szkoła 
w Chodczu,  ale żeby było koordynowanie,  podpisywanie umów przez szkoły zawodowe 
z poszczególnymi podmiotami gospodarczymi, rozmowy. O to radny poprosił, żeby pan 
starosta również w tym zakresie zwrócił uwagę. To są bardzo istotne rzeczy powiązane 
między sobą, te trzy czynniki, o których wcześniej radny mówił. Odnośnie przedstawionych 
tych wyników, radny nie będzie dyskutował. Oczywiście była inna polityka państwa, było 
wsparcie finansowe. Sam starosta w tym raporcie zaznaczył, że nie ma tych środków 
samorządowych. Kiedyś  nie było możliwości, żeby bez wsparcia finansowego samorządów 
otrzymywać inne środki. Radny nie będzie dyskutować,  bo to by trochę zmieniło oblicze, 
ponieważ nie jest tak, bo te środki otrzymywało się przy wsparciu finansowym 
pozyskiwanych wspieranych przez samorządy, pozyskiwane z budżetu państwa a powiat 
wspierał finansowo również samorządy gminne. To  już jest inna sytuacja, to nie o to chodzi 
tak jak w sejmie, żeby się przerzucać jakąś odpowiedzialnością itd.  Najważniejsze tematy, że 
powiat się rozwija. To jest fakt. Radny cieszy się z jednego, że wynik finansowy, który 
starosta przedstawił, że jest taki, że starosta zmienił zdanie. Radny pamięta, jak na I czy II 
sesji starosta wypowiedział zdanie pod adresem radnego i skarbnika Igi, że jest nadwyżka 
budżetowa. Punkt widzenia zależy od miejsca siedzenia. Radny z tym zupełnie się zgadza.  
Wielu zazdrości. Starosta idzie kierunkiem, że myśli o Centrum, a w poprzedniej kadencji -  
o budowie szkoły, o budowie budynku administracyjnego. Radny patrzy na okładkę:  szkoła, 
budynek administracyjny, droga na Lubraniec – Kruszyn.  Są to wspólne zadania. 
Poprzednicy rozpoczęli, pozyskali środki, ogłosili przetargi a pan starosta dokończył 
inwestycje.  To jest zadanie powiatu. Raz się jest w koalicji, raz jest się w opozycji.  Należy 
pogratulować sobie nawzajem, że to wyszło i cieszyć się należy, że potrafiło się te środki 
wesprzeć.  Co do polityki kadrowej radny nie będę się wypowiadał. Ani razu nie padło ze 
strony opozycji jakiekolwiek pytanie. Można mieć swoje  spostrzeżenia i osobiście radny też.  
Radny zwrócił się z jedną prośbą - sprawa komunikacji. Radny schodził z panem Zawidzkim 
kiedyś, kiedy byli na Komisji Budżetu.  I rzeczywiście coś trzeba zmienić, jeśli się coś 
zmienia.  Lepiej nieraz coś przemyśleć i zmienić na lepsze niż  czekać 5-6  godzin za 
załatwieniem sprawy. Tak było, mówili mieszkańcy, czekają trzy godziny a czekali i na tych 
schodach tam na dole. Dzisiaj jest inna sytuacja, bo wchodząc radny spojrzał i  tego nie ma 
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tematu. Radny poprosił, aby starosta osobiście na ten temat zwrócił uwagę, dopilnował.  
Radny podkreślił, że nie wtrącają się w sprawy kadrowe. To jest każdego kierownika rola 
i  w tym temacie powinno się patrzeć i przyglądać się. Żeby nie było, że tylko się krytykuje. 
Radny nie  krytykuje, to już jest sprawa organizacyjna pana starosty.  Radny pochwalił trzy 
wydziały: Wydział Geodezji, bo interesuje się tym z racji tego, że tyle lat tu był. Jest sprawa 
na bieżąco załatwiana. Opinia jest pozytywna wydziału budownictwa i rolnictwa. Może to, że 
są dalej od kierownictwa, działają w ocenie radnego, dobrze i  działają prawidłowo, i z tego 
należy się cieszyć.  To są  wydziały, które obsługują praktycznie 90% naszych mieszkańców 
z powiatu. Radny poruszył jeszcze sprawę  odnośnie archiwum. Trzeba rzeczywiście temu 
tematowi się przyjrzeć. Radny nie będzie poruszał czy słusznie  czy niesłusznie. Po tym 
raporcie z Komisji Rewizyjnej, który radny dokładnie  przeanalizował, trzeba ten temat 
uporządkować. Czy słusznie starosta postąpił w tym zakresie  kumulując wszystkie wydziały? 
Radny uważa, że słuszny kierunek. Wydziały powinny być kumulowane w jednym miejscu. 
Miały być trzy, starosta przeniósł więcej. Jest to do naprawienia. Radny nie będzie poruszał 
więcej tematów, o których chciał powiedzieć. Pan sekretarz przedstawiał informację odnośnie 
Brzezia i zabytków.  Radny sądzi i starosta też mówił, minęło dwa i pół roku, i trzeba zająć 
się sprawą, żeby nie doprowadzić do zniszczenia.  Byłoby po prostu, po ludzku szkoda. To 
jest jeden z najpiękniejszych zabytków, nie tylko powiatu, ale i całego regionu. Radny sądzi, 
że w tym zakresie trzeba coś zadziałać.  Są odpowiednie służby. Nie można powiedzieć, że 
sąd „ma w łapach” i nie można w tym zakresie nic robić. To takie ogólne sprawy, o których 
radni chcieliby przedstawić w imieniu Wspólnoty i radny osobiście. Radny powiedział, że 
widząc szczególnie zaangażowanie przy tym Centrum Zdrowia radni będą głosować 
pozytywnie, bo rzeczywiście środki kumulowane, które są mają sens akurat w tym zakresie.  
Radny cieszy się, że pan starosta akurat w tym zakresie zmienił zdanie. To, co radny 
powiedział, doradca jeden, pamięta i nie będzie wymieniał z imienia i nazwiska. Pani 
Kozłowska wie, jeden pan zarzucał radnemu  też podobnie, że jest  nadwyżka. Radny cieszy  
się, że pan starosta nie słucha doradców, tylko idzie drogą, o której powiedziano. Lepiej mieć 
na koncie  parę zer plus, niż na koncie mieć parę zer z jedynką minus. Łatwiej się rządzi. 
Radny uważa, że pani skarbnik też się lepiej pracuje i  wszyscy mają jakiś kompot działania.  
Radny życzył, aby ten powiat się rozwijał, bo to jest nasza wspólna sprawa. Radny stwierdził, 
że może wskazać pewne rzeczy. Tam, gdzie będą inwestycje, tam gdzie będzie rozwój, na 
pewno opozycja nie będzie głosować przeciw, wprost przeciwnie będzie się robić wszystko, 
żeby koalicję wspierać.   Jak jest chęć do działania, to należy budować powiat wspólnie. Inna 
jest dzisiaj rola koalicji rządzącej,  inna jest rola opozycji. Na pewno blokować tego z tego 
tytułu nie będzie się. Co do szczegółów nie będzie się radny wypowiadał. Nie musi pan 
starosta  odpowiadać.  Radny powiedział swoje przemyślenia, żeby później jeszcze raz radny 
nie musiał zabierać głosu.  Niech ten powiat się rozwija. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos?  
Starosta Włocławski powiedział, że mimo sugestii pana radnego, odpowie z największą 
przyjemnością. Starosta traktuje tę wypowiedź jako pozytywną ocenę działania zarządu. 
Starosta stwierdził, że kilka rzeczy wyjaśni, bo pytania padły. Co do terenów inwestycyjnych, 
starosta powiedział,  że wszyscy chcą, aby powiat się rozwijał i wspiera się rozwój tego 
aspektu działalności. Starosta jest zadowolony z tego pytania. Akurat dzisiaj, bo nie dalej jak 
dzisiaj w godzinach porannych, starosta spotkał się z Prezesem Pomorskiej Strefy 
Ekonomicznej. Jest wiele wspólnych celów i działań do zrealizowania. Nie było to pierwsze 
spotkanie z przedstawicielami tej instytucji. Co do infrastruktury, starosta zaproponował, żeby 
nie dyskutować dzisiaj o tym. Przyjęło się założenie w ostatnich latach, że powiat realizuje 
zadania w zakresie dróg powiatowych, infrastruktury powiatowej i tam, gdzie takie potrzeby 
są także przy terenach inwestycyjnych, one są priorytetem. Przebudowana była w zeszłym 
roku droga, która jest pewnym dojazdem to strefy w Lubieniu Kuj. Jest praktycznie 
ukończony projekt na dojazd do ewentualnej strefy w Kowalu.  Reaguje się szybko, aby 
w żadnym momencie nikt nie powiedział, że blokuje się rozwój tych stref. Pan Starosta 
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zgodził się z radnym. Czytając wiele opracowań, rozmawiając z przedstawicielami strefy 
biznesu, głównym elementem powodującym inwestycje na danym terenie, w ostatnim czasie, 
wbrew pozorom nie jest infrastruktura. Są to zasoby ludzkie, wykształcone zasoby ludzkie 
i w tym kierunku starosta widzi ogromne pole do działania dla Powiatu Włocławskiego i to 
się stara robić. Rozpoczęte zostało projektowanie szkół. Nigdy starosta nie ma problemu, 
żeby jeszcze raz za to podziękować, powiedzieć, że to był dobry ruch. Starosta robił to 
wielokrotnie, w różnych gremiach, publicznie i nigdy nie miał z tym problemu, aby 
podziękować i pogratulować tej decyzji. Zresztą wtedy też za nią starosta głosował będąc 
radnym Rady Powiatu we Włocławku.  Starosta uważa, że przyszła pora na drugi krok w tej 
dziedzinie i już jest czyniony. Realizuje się miękkie projekty ze szkolnictwa zawodowego 
i lada moment, jeszcze w maju, będzie się podpisywać umowy z firmami, także z tych stref, 
na staże uczniów w tych firmach. Trochę wyhamowała pandemia koronawirusa, bo 
wyhamowała wszystko, ale zaraz uczyni się trzeci krok. Starosta jest już umówiony na 
kolejne spotkanie z Prezesem Strefy Ekonomicznej. Będzie się szło w kierunku klas 
patronackich, doposażenia szkół powiatowych przez te firmy. Pojawiają się pewne konkrety, 
to jest szansa do wykorzystania dla obydwu stron, dla rozwoju tych stref, dla tych firm, ale 
także dla samorządu powiatu, bo wszyscy wiedzą jak potrzebuje się  uczniów w  szkołach,  
bardzo dobrze wyposażonych. Te działania są czynione. Co do kwot na inwestycje, to starosta 
nie będzie polemizował, bo z kwotami się nie dyskutuje i ta prezentacja pokazała najlepiej. 
Każdy ma swój punkt widzenia, jak to radny powiedział, Każdy ma do tego prawo i starosta 
się z tym zgadza. Kwoty mówią same za siebie. Starosta traktuje to jako sukces, że takie 
kwoty udaje się wypracować, nie korzystając z pieniędzy, bo radny powiedział, że wspierane 
były samorządy gmin. Starosta nie chce  wracać do tego zestawienia z raportu 
ubiegłorocznego. Podsumowane zostało, poszło się w innym kierunku i celowo do niego 
starosta nie wracał. Były wpierane samorządy gmin, ale oczekiwano od nich wsparcia dla  
Powiatu Włocławskiego. Zestawienie pokazało najlepiej, że nie były równo wspierane 
wszystkie gminy.  Starosta traktuje jako wspólny sukces, że realizuje się te wszystkie zadania 
nie oczekując pieniędzy od samorządów gmin, bo to są pieniądze tych samych naszych 
mieszkańców. Jeśli do budżetu Powiatu Włocławskiego oczekiwać się będzie pieniędzy 
samorządów gmin, to gmina nie wykona innego zadania dla tych mieszkańców. Starosta  
uważał ten temat za zamknięty, nie poruszał go, skoro został poruszony czuje się 
zobowiązany, żeby odpowiedzieć. Jeśli chodzi o wynik i sprawę nadwyżki finansowej, to 
starosta nie zmienił poglądów w 100%. Cały czas uważa, że każdy samorząd, także i powiat, 
jest od rozwiązywania problemów mieszkańców a nie od gromadzenia środków na koncie. 
Starosta bardzo się cieszy, że te środki w takiej kwocie, w tym momencie są i jak najbardziej 
wiarygodnie je starosta przedstawił.  Tak jak mówił starosta ma to być poduszka finansowa 
pod realizowane zadania. Radny powiedział, że tworzyli poduszkę pod realizowane zadanie 
w postaci szkoły w Chodczu i budynku administracyjnego. Bardzo dobrze. Okazało się, że 
obecna władza te zadania zrealizowała, dokończyła, to co poprzednicy rozpoczęli. Starosta 
mówi to po raz kolejny.  Zrealizowano wiele innych zadań, bo także i szkołę w Izbicy Kuj., 
drogi. Starosta przypomniał  słowa radnego wypowiedziane na z jednej z pierwszych sesji tej 
kadencji, że wprowadza się dokumentacje, których nie jest się  w stanie wykonać a być może 
uda się wykonać je w całej kadencji. Starosta przypomniał wszystkim radnym, że te 
dokumentacje skończyły się już się w roku obecnym. Już w tym roku opracowuje się  kolejne. 
Pokazuje to to, że rozwiązuje się problemy mieszkańców. Starosta cieszy się z tych środków 
na wyniku samorządu, natomiast jeszcze bardziej cieszy się z faktu, że w najbliższym czasie 
rozwiążą one problemy mieszkańców, służby zdrowia, dróg czy być może jeżeli pojawią 
się środki zewnętrzne uda się rozpocząć budowę Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji, 
bo i ta dziedzina w naszym życiu jest potrzebna. Jeśli chodzi o Wydział Komunikacji, to 
starosta nie zgadza się z radnym w 100%.  Starosta dokonywał  dogłębnej analizy i w tym 
miejscu serdecznie podziękował wszystkim pracownikom  Wydziału Komunikacji za to jak 
pracowali w zeszłym roku,  jak i dla wszystkich innych wydziałów.  W całej okolicy jest to 
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jedyny, pełny „normalnie” funkcjonujący Wydział Komunikacji. Starosta dokonał takiej 
analizy we wszystkich sąsiednich powiatach. Mieszkańcy umawiają się w perspektywie 
miesiąca, półtora na dokonanie czynności administracyjnej. Nie służy to tym mieszkańcom, a 
na pewno nie służy rozwojowi naszych terenów. Oczywiście zdarzają się dni, że kolejka się 
spiętrzy. Jest to naturalne w każdej innej dziedzinie życia. Ważnym aspektem jest także to, że 
zmieniły się przepisy prawne i mieszkańcy mają obowiązek rejestracji samochodu w terminie 
30 dni pod groźbą kary i tym podobnych rzeczy. Natomiast, co do zasady, ta obsługa odbywa 
się płynnie. Odpowiadająca za zmiany przepisów prawnych, starosta zwiększył o 5 osób 
stanowiska obsługi w zakresie rejestracji, zwiększył także zatrudnienie w tym wydziale, 
kosztem innych wydziałów, bo zatrudnienie ogólnie się nie zmieniło. Starosta  jest wdzięczny 
pracownikom, że podeszli w ten sposób, że cały czas urząd funkcjonował i nie ograniczało się 
do zamknięcia urzędu. Dokonywanie oceny na podstawie jednego dnia, który się zdarza 
i pewnie jeszcze się zdarzy, bo nie jest się w stanie wpłynąć  na to, jak ludzie przyjdą do 
obsługi, jest niesprawiedliwe przede wszystkim względem tych pracowników za ich ciężką 
pracę w tym wydziale, jak i w wielu innych. Co do archiwum i tego problemu poruszonego na 
Komisji Rewizyjnej, to starosta powiedział, że w tym temacie z poprzednim stanem 
faktycznym, nic nie zostało zmienione. Dotyczy to archiwum znajdującego się w tym 
urzędzie. Ono funkcjonuje tak od wielu lat. Oczywiście to przeanalizuje się mając takie 
sygnały. Natomiast realizacja pomysłu przenoszenia  archiwum z Lubrańca w jedno miejsce 
w nowym budynku, starosta uważa za jak najbardziej zasadne. Jeśli będzie trzeba, to  
uzupełni się to pomieszczeniami Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych, bo ta liczba dokumentów rośnie bardzo szybko,  z dnia na dzień. Co do 
kształtu – to starosta podziękował bardzo za tą wypowiedź, bo ona była pozytywna na temat 
działalności zarządu. Starosta cieszy się z takiego spojrzenia. Starosta podziękował za tą 
ocenę. Co do tych szczegółów można się nie zgadzać i starosta uważa to za rzecz naturalną. 
Starosta podziękował  za deklarację wsparcia do tego raportu. 
Przewodniczący Rady podziękował Panu Staroście i zapytał  czy ktoś jeszcze chciałby 
zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że praktycznie się zgadza ze starostą. Odnośnie 
komunikacji miał radny więcej uwag odnośnie, że ci ludzie stali w korytarzach. W COVID –
dzie powinien ktoś zarządzać. Przechodząc z radnym widział, jak ludzie siedzieli na 
schodach. Radny poprosił, że jest sekretarz i inne służby, aby na to zwrócić uwagę. Nie 
można, aby w ciemnym korytarzu, na przestrzeni było ok. 20 ludzi na korytarzu. To miał 
bardziej radny na myśli. Oczywiście w tym momencie, kiedy radny był, było oczekiwanie. 
Radny stwierdził, że ma jeszcze jedną uwagę. Nie już pytanie do pana starosty. Akurat jest 
pani Jędrzejewska, bo  miało się porozmawiać na  dróg wojewódzkich.  Pani reprezentuje 
jako członek zarządu Województwo Kujawsko-Pomorskie. Radny nie będzie tutaj mówił 
o szczegółach, bo szybciej czy później powinno dojść do spotkania. Hamulcowym rozwoju 
w pewnym stopniu tego powiatu, to jest brak odpowiednich dróg wojewódzkich, stanu 
nawierzchni, bezpieczeństwa na terenie powiatu. To dotyczy takich gmin jak: Brześć 
Kujawski, Lubraniec,  Izbica Kuj., Choceń, Chodecz, Baruchowo, Kowal. Z tym  coś trzeba 
zrobić.  Radny uważa, że powinna się odbyć taka dyskusja,  zaprosić przedstawicieli i w tym 
temacie porozmawiać, bo nie można mówić, że to jest tylko zadanie samorządu 
województwa.  Nie będzie rozwoju, żeby tutaj nie wiadomo, jak  mówić,  najpiękniej, jak nie 
będzie odpowiedniej nawierzchni, bezpieczeństwa, przejezdności tych dróg. Całe szczęście, 
że te drogi powiatowe, z których korzysta coraz więcej mieszkańców - to jest przykład, że 
w niektórych odcinkach zamiast drogami wojewódzkimi korzystają z dróg powiatowych.  
W tym temacie radny szczególnie zaapelował do członka zarządu, do pani Jędrzejewskiej, 
żeby rzeczywiście nastąpiła jakaś radykalna zmiana. Nie należy się oszukiwać. Nie będzie 
dróg, nie będzie rozwoju powiatu w tym zakresie, w jakim powinien być.  Pani Jędrzejewska 
uczestniczyła też w kilku spotkaniach i wie, że jest ten potencjał i są zjazdy autostradowe. 
Wszelkim hamulcem są drogi wojewódzkie.   
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Starosta Włocławski stwierdził, że jeżeli chodzi o komunikację, to dokładnie jest tak, jak 
powiedział radny.  Jest osoba, która stara się odpowiednio „dyrygować” ruchem, tak aby 
odpowiednią liczbę osób na korytarze wpuścić. Są pewne niedogodności, które wywołał  
koronawirus. Starosta  uważa, że to jest lepsze rozwiązanie niż niefunkcjonowanie w ogóle.  
Co do zasady problemów nie ma.  Formalnie był moment, że urzędy miały nakaz pracy 
zdalnej i braku obsługi, to należy odpowiedzieć na pytanie - w jaki sposób wtedy udałaby się 
przeprowadzić rejestrację i wiele innych czynności administracyjnych. W taki sposób urząd  
funkcjonuje, aby jak najlepiej odpowiedzieć mieszkańcom. Pewne niedogodności powstają.  
Lepiej dla zdrowia, bezpieczeństwa mieszkańców i pracowników jest, aby kilka minut 
w przestrzeni zewnętrznej poczekać i tej czynności dokonać. Co do dróg wojewódzkich, 
starosta poinformował, że wszystkie te ustalenia, które zostały poczynione na komisji, zostały 
zrealizowane. Starosta wystąpił z pismem do Pana Marszałka o przedstawienie stanu 
i perspektyw. Jeśli będzie ta odpowiedź, to  będzie się taką debatę próbować zorganizować. 
Nie jest to temat dotyczący raportu o stanie powiatu, aczkolwiek bardzo ważny.  Zgodnie 
z sugestiami komisji,  innych wielu radnych, innych osób, o taką informację starosta wystąpił.  
Radny Jerzy Pawłowski nawiązał do wystąpienia pana Kazimierza Kacy, jak i pana starosty 
w sprawie dróg, komunikacji jaka jest w Powiecie Włocławskim. Radny dojeżdża z Lubrańca 
do Włocławka i w tej chwili jest taka sytuacja, i związku z tym radny złożył apel do zarządu, 
żeby przyspieszył pracę nad dokończeniem drugiego etapu przebudowy drogi Kruszyn – 
Lubraniec,  żeby dokończyć od Gołębina do Lubrańca ten ciąg komunikacyjny, dlatego że są 
ku temu warunki. Wiadomo jaka jest dobra sytuacja, jest bardzo wysoki, skumulowany wynik 
finansowy budżetu za lata poprzednie – ponad 20 000 000 zł. Jest bodziec ekonomiczny, 
który może to przyspieszyć.   Radny powiedział, jak wgląda sytuacja. Droga wojewódzka jest 
przygotowana, jest w remoncie, bo są już umowy podpisane, realizowane. Od Brześcia Kuj. 
do Izbicy Kuj. – strach jeździć. Co drugi dzień, czy raz w tygodniu na odcinku od Brześcia 
Kuj. do   Izbicy Kuj. jest jakiś wypadek. To stwierdza policja, że przyczyną wypadku jest zły 
stan nawierzchni drogi. W tej chwili, jeżeli jest jeszcze dodany remont na Michelinie, to 
praktycznie z Lubrańca jest się odciętym, żeby normalnie, spokojnie przejechać do 
Włocławka drogą wojewódzką a potem krajową. To  przeciętny mieszkaniec jest narażony na 
niebezpieczeństwo. Radny poprosił, aby przyspieszyć II odcinek, jeżeli pozytywnie ocenia się 
stan powiatu za rok poprzedni  i wcześniejsze lata.  Radny podkreślał na wystąpieniach,  na 
poprzednich sesjach za poprzednie lata, że  wynik finansowy dodatni, tj. istotny bodziec 
w sprawie oceny danej  osoby i instytucji. Powiat Włocławski  jest osobą prawną, także ma 
ku temu wszelkie instrumenty, aby gospodarować i wpływać na politykę rozwoju 
gospodarczego i społecznego. Radny zwrócił się z apelem, aby w przyszłym budżecie 
powiatu zarząd zaczął działania w tym kierunku – II odcinek Gołębin – Lubraniec. 
Pan Roman Tomaszewski stwierdził, że jest się w innym punkcie, ale rozmawia się 
o ważnym temacie, jak drogi wojewódzkie. Radny zwrócił się z prośbą, jeżeli można 
skorzystać z obecności pani Marszałek, to radny bardzo poprosił, żeby w odpowiednim 
momencie udzieliła informacji – jaki jest stan na dziś drogi wojewódzkiej, która dotyczy 
powiatu, czyli Brześć Kuj. – Kowal a przede wszystkim Kowal – gr. województwa. Jeśli 
można, to radny poprosił o uwzględnienie i jakąś informację przekazać.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli Pani Marszałek poprosi o głos, to na pewno 
udzieli. 
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że w tym punkcie, o którym rozmawia się nad  
potwierdzeniem dobrej działalności i zatwierdzeniem w ogóle działalności pana starosty 
i zarządu, stwierdziła, że rzeczywiście aktywność jest zadawalająca, można  powiedzieć, że 
nawet więcej niż zadowalająca. Dużo problemów zostało rozwiązanych, dużo jest w planie. 
Radną   interesują trzy rzeczy.  Teraz na pewno dużo środków samorząd będzie otrzymywał 
z tej przyczyny, że napłyną środki z Unii Europejskiej. Radna poprosiła, aby dobrze  do tego 
tematu się przygotować, co można zrobić dla naszego powiatu.  Radna zwróciła uwagę na 
problem, wiedząc, że nie jest  to zadanie powiatu. Tragiczna jest droga z Włocławka do 
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Pikutkowa,  po prostu zaczynało to być już prawie niewykonalne, już nie mówiąc 
o wypadkach, rowerzystach, którzy jadą 5/h i cały sznur samochodów zanim jedzie. Radna 
poprosiła, aby pan starosta i cała jego ekipa monitowała w różnych miejscach, gdzie są ludzie 
za to odpowiedzialni,  żeby w jakiś sposób to naprawić.  W tej chwili nie da się tam jeździć tą 
drogą,  zwłaszcza jak przychodzi godzina zmiany w tych fabrykach w Pikutkowie, to jest 
korek duży i trudno się tam w ogóle przedostać tą drogą.  Radna poprosiła, żeby  to wziąć pod 
uwagę. Radnej wydaje się, że  patrząc z dotychczasowej działalności pana starosty i zarządu, 
że ten temat będzie niebawem rozwiązany i bardzo o to radna poprosiła. Drugi punkt – to  
służba zdrowia, na którą będą, prawdopodobnie teraz, przeznaczane środki na rozwój. Radna 
liczy też na to, że w najbliższym czasie jakoś rozwiąże się ten program centrum medycznego.  
Radną tylko zastanawia fakt – dlaczego, tutaj też kolega zwrócił uwagę,  tak jest, że w SPZPS 
następują takie niedobory finansowe. Trzeba byłoby jednak skorygować tą działalność jakoś. 
Wiadomo, że za szczepienia idą pieniądze  i z innych obszarów idą pieniądze. Trzeba było tak 
prowadzić, żeby firma nie była na minusie. Radna też prosiła, aby na to zwrócić uwagę. 
Radna pracuje w Radzie Społecznej, ale mimo wszystko w przyszłości trzeba się tym zająć.    
Co do tego, co zostało wykonane, to w ocenie radnej, nie jest źle, jest bardzo dobrze, tak że 
będzie głosować „za”.  
Starosta Włocławski  stwierdził, że jest mu milo, że na tak rzeczowe pytania może udzielić 
odpowiedzi. Starosta stwierdził, że nie będzie odpowiadał tylko na pytania odnośnie dróg 
krajowych i wojewódzkich. Starosta mówił o tym wielokrotnie, wszyscy znają ten ważny 
problem dla naszego powiatu. Są czynione wszelkie starania, aby te problemy rozwiązywać.  
Starosta wyraził nadzieję, że do spotkań w tej sprawie uda się doprowadzić. Odnośnie 
pozostałych pytań – pierwsze  dotyczyło drogi II  etapu drogi Kruszynek – Lubraniec.  Radni 
doskonale wiedzą, że to właśnie zarządu wysiłkiem dopiero rozpoczął się proces 
porządkowania spraw własnościowych tego odcinka. Bardzo mozolny, trudny, kosztowny 
proces, ale bardzo ważny i to realizuje się. Wszystko wskazuje na to, że pod koniec tego roku 
co do zdecydowanej większości te sprawy będą uregulowane, praktycznie bez kosztów dla 
budżetu Powiatu Włocławskiego, jeśli chodzi o odszkodowania. To, co się nie uda, ze   
względu na różne sprawy spadkowe, własnościowe itp.  będzie się  porządkować ZRID-em.  
Była odwaga, aby do tego trudnego procesu przystąpić. Pojawiały się wcześniej pomysły 
realizacji tego zadania nie na swoim gruncie, co w pewnym momencie mogłoby się wiązać 
z zapłatą odszkodowania. Nie tylko za ten grunt, ale i za nowo wybudowany asfalt, także  
dwukrotnie zapłaciłoby się  za to samo. Podsumowując - koniec tego roku - realna data, aby 
można przystąpić do opracowaniu dokumentacji na to zadanie. Bardzo trafne pytanie pani 
radnej, wieloczłonowe odnośnie zewnętrznych środków finansowych.  Starosta stara się to 
śledzić. Starosta bardzo się cieszył z ostatnich informacji, które wpływają. Pierwsze to są 
zapisy Krajowego Planu Odbudowy, które mówią o tym, że wygospodarowano środki 
w kwocie 750 000 000 € na infrastrukturę zdrowotną, powiatową. Zrobi się wszystko, aby te 
środki trafiły na nasze zadanie w postaci budowy Powiatowego Centrum Zdrowia.  Obecnie 
jest się na etapie uzgadniania KPO, czeka się na akty wykonawcze i będzie się reagować. 
Starosta bardzo się cieszy z wczorajszej deklaracji Ministra Zdrowia – Pana  Niedzielskiego, 
że rząd wycofuje się z pomysłu reformy służby zdrowia i przejmowania jednostek 
zarządzanych do tej pory przez powiaty. Tym bardziej utwierdza starostę to w przekonaniu, 
że podjęło się słuszną decyzję rozpoczynają inwestycję w postaci budowy Powiatowego 
Centrum Zdrowia. Starosta cieszy się, że także w KPO zapisane są założenia, że mają znaleźć 
się środki na budowę basenu i centrów rekreacji w tych powiatach, gdzie ich jeszcze nie ma. 
Idealnie wpisuje się  to w podjętą przez radę, kilka miesięcy temu, decyzję o rozpoczęciu prac 
nad budową Powiatowego Centrum Sportu i Rekreacji. Starostę mniej cieszy zapowiedź 
reformy finansów publicznych,  gdzie w pewnym aspekcie uderzą one w finanse 
samorządów,  bo jeżeli zmniejszony będzie PIT w 10%, a jest to udział powiatu każdego 
mieszkańca, ok.  40 gminy, to  przełoży to się na pewne niedobory w tej kwestii. Starosta 
wyraził nadzieję, że proponowana rezerwa inwestycyjna, rozwojowa te straty zniweluje. 
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Czeka się na zapisy ustawowe, rozporządzenia i zaproponowany algorytm.  Starosta wyraził 
nadzieję, że nie odbije się to na naszych finansach, natomiast taki niepokój w nas jest. Co do 
niedoborów finansowych w Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni 
Specjalistycznych, to dość dokładnie starosta przedstawiał to z panią księgową na posiedzeniu 
Komisji Zdrowia. Sytuacja w tej jednostce,  co pan dyrektor potwierdzi, jest dość specyficzna, 
że rzeczywiście ta strata na sprawozdaniu jest wykazana, natomiast jednostka nigdy nie miała 
tak dobrej płynności finansowej,  ilości środków na koncie. Ma na to wpływ wypłacanej 1/12 
kontraktu za okres, kiedy tych świadczeń nie można było realizować. Jako jedynym udało się 
pozyskać środki z Państwowego Funduszu Rozwoju. Jest etap ich umarzania. Walczy się o to 
aby,  kwota tego umorzenia była jak najwyższa. Starosta uważa, że to znacząco wpłynie 
pozytywnie na wynik tej jednostki. Pan dyrektor robi wszystko, aby te kwoty z 1/12,  które 
wpłynęły w zeszłym roku „przerobić” w nadwykonania roku bieżącego. Prowadzi także 
powszechny powiatowy punkt szczepień w szkole w Lubieńcu. Nie prowadzi się go w celu 
zarobkowym, ale przede wszystkim dla zdrowia i dobra naszych mieszkańców. Starosta 
wyraził nadzieję, że także da ta działalność pozytywne efekty finansowe. 
Radna Ewa Kończyńska odniosła się do Wydziału Komunikacji. Stwierdziła, że radni 
widzą, jak to funkcjonuje. Nasuwa się odwieczne pytanie – czy to tak musi być, chyba nie 
musi. Czy można już ostatecznie tą komunikację przenieść w inne miejsce, niezależne? Żeby 
pracownicy, którzy tu pracują w dużej liczbie, nie musieli się spotykać. Na pewno pandemia 
to wymusza, żeby pracownicy nie musieli się spotykać z interesantami, którzy nie wiadomo 
czy przyniosą chorobę do Starostwa, czy nie. Czy byłby jakiś pomysł na to, żeby było 
niezależne pomieszczenie, niezależne wejście. Nawet dla interesantów, żeby jakieś tam 
odstępy można było zachować i żeby to tak nie funkcjonowało, bo to cały czas budzi, 
przynajmniej radnej sprzeciw, że tak nie powinno być. Radna poprosiła pana Starostę 
i Zarząd, żeby przemyślał ten temat  i jakoś rozwiązał, żeby nie narażać interesantów ani nie 
narażać pracowników. Radna uważa, że ten problem w najbliższym czasie zostanie 
rozwiązany.   
Starosta Włocławski odniósł się do technicznych aspektów funkcjonowania Wydziału 
Komunikacji. Starosta odpowiedział dzisiaj dość szczegółowo. O całokształt przeniesienia 
tego wydziału.  To nie jest tajemnicą i dzisiaj te twierdzenia padały, że w pełni wykorzystało 
się nowy budynek administracyjny, który powstał przy ul. Stodólnej. Przeniesienie tego 
wydziału wiązałoby się z wynajmem bądź budową nowego budynku. Pojawia się pomysł 
ewentualnego ulokowania, jeśli będą takie możliwości, tego wydziału w budynku 
Powiatowego Centrum Zdrowia, bo pewne rezerwy tam będą, w niezależnym wejściem. 
Natomiast to jest na etapie bardzo koncepcyjnej, ale zdaniem starosty, wartej rozważenia. 
W związku z tym, że zapewnione będą  tam bardzo duże ilości parkingów itp. rzeczy. Takie 
decyzje nie zostały podjęte, ale warto to rozważyć, tym bardziej mając z tyłu głowy problemy 
parkingowe, które mogą się pojawić w najbliższym sąsiedztwie w związku z planami miasta 
co do rewitalizacji kwartału między ul. Brzeską- Cyganką – Żabią. Nieśmiało o takim 
rozwiązaniu starosta myśli. W pełni byłoby to zgodne z radnej wnioskiem, zapewniłoby 
komfort dla interesantów i pracowników. Priorytetem będą potrzeby zdrowotne 
społeczeństwa w tym budynku. Jeśli uda się te interesy pogodzić, to o takim rozwiązaniu 
będzie się  myśleć.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 
 
Raport o stanie Powiatu Włocławskiego za 2020 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu.  
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b. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we Włocławku 

wotum zaufania. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie 
powiatu przeprowadza się głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 
Przewodniczący przypominał, że uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania 
rada powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię właściwszych 
komisji.   
Przewodniczący, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja 2021 r. 
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie udzielenia Zarządowi 
Powiatu we Włocławku wotum zaufania została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku u w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu we 
Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu we Włocławku wotum zaufania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
 
9) Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzonego na 
dzień 31.12.2020 r.    
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2020 r. Zgodnie z porządkiem obrad dyskusja 
nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2020 rok 
odbędzie się w punkcie 14 z uwzględnieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
wniosku Komisji Rewizyjnej oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium z wykonania budżetu 
powiatu za 2020 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów  o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała sprawozdanie 
finansowe Powiatu Włocławskiego, które było sporządzone na dzień 31.12.2020 r. Komisja 
jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej  
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała sprawozdanie finansowe Powiatu 
Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2020 r. Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
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Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie finansowe, co dało możliwość zapoznania się z nim do dnia 
sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu. 
 
Sprawozdanie finansowego Powiatu Włocławskiego sporządzone na dzień 31.12.2020 r.   
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
10) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego przyjętego 
przez Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 416/21 z dnia 30 marca 2021 r. 
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 
2020 r. oraz przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego 
na dzień 31 grudnia 2020 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu przedstawił sprawozdanie 
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2020 roku, tj. uchwałę Zarządu Powiatu we Włocławku nr 
416/21 z dnia 30 marca 2021 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów  o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
Powiatu Włocławskiego. Komisja jednogłośnie, 7 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej  
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 7 maja br. analizowała z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego 
za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego. 
Komisja jednogłośnie, 4 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymaliście w materiałach przesłanych na 
dzisiejszą sesję sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu, co dało możliwość zapoznania 
się z nim do dnia sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jego przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu.  
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu.  
 
11) Przedstawienie Uchwały nr 13/S/2021 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2020 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa                                      
w Bydgoszczy przesłała do Starosty Włocławskiego uchwałę Składu Orzekającego Nr 7 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2020 rok.  
Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym Wysokiej Radzie 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 r. Stanowi ona ważny akcent oceny tego 
sprawozdania. Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co 
dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jej 
przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Uchwała nr 13/S/2021 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za 2020 rok stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu.   
 
12) Przedstawienie uchwały nr 1/21 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 7 maja 2021 r.  w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
we Włocławku za 2020 r.   
  
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 7 maja 2021 roku Komisja Rewizyjna 
podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we 
Włocławku za 2020 rok.  Uchwałę tę radni otrzymali w materiałach przesłanych na dzisiejszą 
sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby 
jej przedstawiania.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, to przejdzie do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
Radni nie wnieśli sprzeciwu. 
 
Uchwała nr 1/21 Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku z dnia 7 maja 2021 r.  
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu we Włocławku za 2020 r.  
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
13) Przedstawienie uchwały Nr 3/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 maja 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2020 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała uchwałę 
Składu Orzekającego w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu we 
Włocławku z wykonania budżetu powiatu za 2020 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa 
wyraziła pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za 2020 rok. Sam wniosek i opinia RIO będzie 
przedmiotem dyskusji w następnym punkcie porządku obrad. Uchwałę tę radni, otrzymali 
w materiałach przesłanych na dzisiejszą sesję, co dało możliwość zapoznania się z nią do dnia 
sesji. Z tego powodu nie widzi potrzeby jej przedstawiania. Przewodniczący Rady 
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, przejdzie do realizacji następnego punktu 
porządku obrad.  
 
Uchwała Nr 3/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 10 maja 2021 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
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Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Włocławskiego za 2020 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.   
 
14) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu i sprawozdaniem finansowym  
Powiatu  za rok 2020.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że przedstawione zostały:  

 sprawozdanie finansowe Powiatu za 2020 rok,  
 sprawozdanie  z wykonania budżetu za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31.12.2020 r., 
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Włocławskiego za rok 2020, 
 uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Włocławskiego za 2020 rok,  
 uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej na wniosek Komisji 

Rewizyjnej w kwestii absolutorium dla Zarządu Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego 
o zabranie głosu.  
Starosta Włocławski stwierdził, że wiele aspektów sprawozdania finansowego Powiatu 
Włocławskiego było przedstawione przy okazji dyskusji o raporcie za rok 2020. Odbyła się 
także bardzo, w ocenie starosty, rzeczowa dyskusja. Starosta ograniczył się w tym punkcie do 
podziękowań dla wielu osób, bez których nie byłoby, tak dobrego sprawozdania i sukcesu 
Powiatu Włocławskiego w roku 2020. Starosta złożył podziękowania dla Pani Minister Anny 
Gembickiej za wspieranie inicjatyw za pośrednictwem Dyrektora Biura Poselskiego Pani 
Magdaleny Nowak. Wszystkie inicjatywy, które przekazuje się   znajdują zainteresowanie 
i odzwierciedlenie w działalności. Starosta jest za to wdzięczny. Starosta złożył 
podziękowania dla wszystkich parlamentarzystów, z którymi się współpracuje, dla władz 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego. W dniu dzisiejszym dla Pani Marszałek – Anety 
Jędrzejewskiej. Na co dzień dyskutuje się o wielu sprawach, znajduje się ich rozwiązanie. 
Sprawy Powiatu Włocławskiego są dla Zarządu Województwa bardzo bliskie, za co starosta 
podziękował.  Starosta podziękował Panu Mikołajowi Bogdanowiczowi – Wojewodzie 
Kujawsko – Pomorskiemu za współpracę na wielu niwach finansowych, zarządzania 
kryzysowego w roku poprzednim. Wszystkie działania były konsultowane, uzgadniane. 
Starosta uważa, że współpraca układała się wzorowo. Starosta życzył wszystkim samorządom 
takiej współpracy. Starosta podziękował lokalnym władzom, wójtom, burmistrzom, radnym 
gmin za współpracę. Wspólnie dba się o małą ojczyznę i zawsze znajduje się konsensus 
w problemach, które są do rozwiązania. Starosta podziękował stowarzyszeniom, które prężnie 
działają na terenie powiatu, OSP, klubom sportowym, kołom gospodyń wiejskich. Szczególne 
ukłony dla współpracowników starosty, tych najbliższych, pracowników Starostwa 
Powiatowego we Włocławku, kierowników i pracowników  wszystkich jednostek. Bez ich 
wspólnej pracy i zaangażowania nie można byłoby realizować celów. Współpraca układa się 
bardzo dobrze. Starosta jest zadowolony, że z taką załogą przychodzi staroście i członkom 
zarządu pracować. Starosta podziękował członkom zarządu, wicestaroście, za pracę, za to, że 
zawsze rozumieją kierunki, potrzeby, które są przedstawiane przez starostę jako 
przewodniczącego zarządu. Pracuje się w pełnym konsensusie. Na koniec starosta 
podziękował Panu Przewodniczącemu Rady, radnym, za to, że udzielają staroście i zarządowi 
wsparcia. Starosta podziękował za dyskusję na sali obrad, bo ona jest zawsze merytoryczna a 
przede wszystkim odbywa się we wzajemnym szacunku, zrozumieniu i nigdy nie miał 
starosta wątpliwości, że wszystkim zależy na rozwoju Powiatu Włocławskiego, za co starosta 
serdecznie podziękował. Rada Powiatu we Włocławku od wielu lat, nie tylko w tej kadencji, 
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może być wzorem do naśladowania. Starosta podziękował i wniósł o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawami dotyczącymi wykonania budżetu 
Powiatu i sprawozdaniem finansowym za rok 2020, a także wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium  dla Zarządu Powiatu.   
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, żeby coś się udawało, a według radnej udaje się, to 
muszą być ludzie, muszą być pieniądze i musi panować jakiś ład. W tym miejscu radna 
oficjalnie podziękowała Panu Prezesowi Jarosławowi Kaczyńskiemu, że tak funkcjonuje i tak 
próbuje kierować tym państwem, żeby byli ludzie, pieniądze i ład. Radnej wydaje się, że to 
jest praca radnych i pana starosty, i zarządu, ale to jeszcze, w ocenie radnej, jest czynnik tzw. 
zewnętrzny, który umożliwia to wszystko przeprowadzić. Bez tego ładu i bez pieniędzy, to 
żaden władca powiatu niewiele by zrobił. Radna podziękowała prezesowi.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dalszej dyskusji.  
 
15) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że  zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych Rada Powiatu rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe Zarządu Powiatu 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 rok zostało przedłożone Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 rok wraz z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie 
mienia Powiatu, wydała pozytywną opinię o tym sprawozdaniu. Rada Powiatu podejmując 
uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 rok wypełnia ustawowo nałożony obowiązek. 
W materiałach na dzisiejszą sesję radni otrzymali projekt uchwały. Projekt uchwały otrzymał 
pozytywne opinie właściwych komisji.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają uwagi do projektu uchwały? Radni nie 
wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 1, gdzie jest mowa o uchwale 
zarządu powiatu, poprzez wpisanie „nr 416/21 z dnia 30 marca 2021 r.” 
oraz paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 21 maja 2021 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 
r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2020 
r. stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2020 r. stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
16) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za 2020 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu oraz podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu z tego tytułu. 
Działanie Rady Powiatu było poprzedzone opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 
Powiatu oraz wnioskiem tejże Komisji w sprawie udzielenia absolutorium. Wniosek Komisji 
Rewizyjnej został zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Komisja Rewizyjna w dniu 7 maja 2021 roku wystąpiła do Rady Powiatu we Włocławku 
z wnioskiem o absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku- szczegółowe uzasadnienie 
swojej decyzji Komisja Rewizyjna przedstawiła w załączniku do uchwały. 
Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Włocławskiego za 2020 r.  po zapoznaniu się: 
1) ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2020 rok wraz 
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o tym sprawozdaniu;  
2) sprawozdaniem finansowym Powiatu Włocławskiego sporządzonym na dzień 31.12.2020 
r.; 
3) informacją o stanie mienia Powiatu Włocławskiego; 
4) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej.  
 
Materiały te były radnym dostarczone oraz omówione w ramach realizacji punktów 9-13.  
Przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2 uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 21 maja 2021 r.    
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały in poprosił  
o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2020 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2020 r. stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego na 2020 r. stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu.  
 
17) Informacja o wykonaniu w 2020 roku planu finansowego wydzielonego rachunku 
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 Powiatu Włocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zarząd powiatu na podstawie art. 65 ust. 13 ustawy 
z  dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych 
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 
oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, przedstawia po 
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zakończeniu roku budżetowego, radzie powiatu informację o wykonaniu planu finansowego 
dla wydzielonego rachunku, na którym gromadzone są środki z Funduszu Przeciwdziałania 
COVID-19, na dzień 31.12.2020 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 21 maja 2021 r. przyjęła 
Informację o wykonaniu w 2020 roku planu finansowego wydzielonego rachunku środków 
Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 Powiatu Włocławskiego. 
 
Informacja o wykonaniu w 2020 roku planu finansowego wydzielonego rachunku środków 
Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu.  
 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i 2 wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja 2021 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił  o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 maja 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 
została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi 
załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 maja 2021 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2021 – 2028 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
 
19) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2021.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy zmian w planie 
dochodów i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 maja 2021 r.  
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Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił  o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby obecne niegłosujące 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu.  
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 maja 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi załącznik nr 33 do 
niniejszego protokołu. 

 
20) Oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Marek Jaskulski stwierdził, że bardzo rzadko mówi się na sesji rady i komisjach 
o sprawach oświaty. Pan Starosta wspomniał o pewnych planach współpracy z firmami pod 
szkolnictwo branżowe, zawodowe. Wyników matur jeszcze nie ma. Radny poprosił 
o informację o liczbie osób, które uczestniczyły w maturach. Czy czas pandemii wpłynął na 
podjęcie decyzji o  przystąpieniu do matury? Radny zapytał, jakie podjęto kroki, aby uzyskać 
odpowiedni nabór do szkół? Czy są jakieś reklamy, marketing? Konkurencja jest silna, 
szczególnie ze strony szkół włocławskich. A może to, co się dzieje  wpłynęło na nastawienie 
uczniów? Powiat wybudował piękną szkołę i może uczniowie zmienili swoje predyspozycje?  
Starosta Włocławski powiedział, że szczegółowe statystyki zostaną radnym dostarczone oraz 
wyniki matur. Starosta rozmawiał z dyrektorami szkół i była to zdecydowana większość 
abiturientów, którzy w danym roku kończyli naukę. Był to rok specyficzny. Ta trudna 
sytuacja pandemiczna spowodowała także utrudnione działanie w zakresie promocji szkół. 
Uczniów w szkołach podstawowych nie było. Wszelkie formy promocji zostały 
wykorzystane. Ciągle podnosi się infrastrukturę szkół. Nie tylko inwestycje, ale projekty 
miękkie są realizowane. Uczniowie w okresie wakacji będą mieli płatne staże. Od kilku lat są 
organizowane wyjazdy zagraniczne dla uczniów, darmowe kursy w ramach miękkich 
projektów. Robi się wszystko, aby zachęcić uczniów do szkół powiatowych. Zostały 
utworzone linie autobusowe, które zapewniają bezpłatne korzystanie uczniom szkół średnich 
na terenie powiatu. Pandemia spowodowała, że w okresie kiedy była zdalna nauka, to nie było 
kursów autobusowych. Starosta wyraził nadzieję, że wzorem dwóch ostatnich  lat ten nabór 
będzie zwiększony. Jest to odczuwalne w budżecie powiatu, bo te nakłady, które się dokłada 
do oświaty nie rosną. Za zeszły rok jest to kwota ok. 3,5 mln zł. Starosta wyraził nadzieję, że 
uda się to utrzymać, albo minimalnie wzrośnie. W sąsiednich powiatach i gminach są to dużo 
większe kwoty. Jest to zasługa pracy wielu lat. Przyczyniła się ku temu też reforma oświaty, 
która o jeden rok zwiększa liczbę uczniów w szkołach. Starosta mówił o chęci współpracy ze 
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strefami ekonomicznymi itp. Stara się wykorzystywać wszystkie dostępne możliwości, aby 
zachęcić uczniów do przyjścia uczniów do szkół. Powołane jest Centrum Usług Wspólnych, 
które usprawni funkcjonowanie szkół, wprowadza jednolite standardy, porządkuje  pewne 
sprawy. Na obradach Komisji Edukacji radni zostaną poinformowani o szczegółach. Zarząd, 
starostwo, dyrektorzy szkół robią wszystko, aby ten nabór był jak najlepszy, wykorzystując 
w tym momencie możliwe metody.  
Radny Roman Tomaszewski odniósł się do Powszechnego Punktu Szczepień jaki znajduje 
się w miejscowości Lubieniec. Radny uważa, że w obiekcie jest możliwe zachowanie 
dystansu. Z informacji jakie radny posiada, ludzie są zadowoleni z organizacji szczepień. Przy 
okazji jest reklama szkoły. Radny złożył gratulacje w związku z przystąpieniem do  
szczepienia obywateli. Do Lubieńca przyjeżdżają na szczepienia nawet mieszkańcy z innych 
województw.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że punkt szczepień jest też promocją dla szkoły 
w Lubieńcu.   
 

21) Zamknięcie XXIX  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 21 maja 2021 
r. o godz. 1440 zamknął  XXIX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

Przewodniczący Rady  
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Anita Sudomir - Ozdoba ……………………… 
 
 


